
NEVERIFICIRAN 

ZAPISNIK 

 

s 31. SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO, održane 3. travnja 2025. 

godine, s početkom u 16:00 sati u uredu Općinske načelnice. 

 

NAZOČNI vijećnici: Gojko Antica, Rino Barbić. Viktor Šantić i Dino Katić 

 

NISU NAZOČNI: Nikol Škratulja 

 

OSTALI NAZOČNI: Anita Jančić Lešić općinska načelnica, Anita Lešić viša referentica za 

proračun i financije (od 2-5. točke) 

 

Predsjednik Gojko Antica otvorio je sjednicu i pozdravio nazočne. 

 

Predsjednik Gojko Antica utvrdio je da je na sjednici nazočno četiri vijećnika i da Vijeće 

može pravo valjano odlučivati te predložio sljedeći: 

 

D N E V N I   R E D: 

 
 

1. Zapisnik sa 30. sjednice Općinskog vijeća 

2. I. Izmjene i dopune Proračuna Općine Lastovo za 2025. godinu 

3. Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Lastovo za 2024. godinu 

4. Izvješće o izvršenju Programa građenja komunalne infrastrukture Općine Lastovo za 

2024. godinu 

4.1. Zaključak o usvajanju Izvješća o izvršenju Programa građenja komunalne 

infrastrukture Općine Lastovo za 2024. godinu 

5. Izvješće o izvršenju Programa održavanja komunalne infrastrukture Općine Lastovo za 

2024. godinu 

5.1. Zaključak o usvajanju Izvješća o izvršenju Programa održavanja komunalne 

infrastrukture Općine Lastovo za 2024. godinu 

6. Izvješće o stanju zaštite od požara i stanju provedbe Godišnjeg provedbenog plana 

unapređenja zaštite od požara  na području Općine Lastovo u 2024. godini 

7. Godišnji provedbeni plan unapređenja zaštite od požara Općine Lastovo za 2025. 

godinu 

8. Vijećnička pitanja 

 

Predsjednik Gojko Antica stavlja na glasovanje prijedlog Dnevnog reda. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da je jednoglasno (sa 

četiri glasa „za“) usvojen dnevni red. 

 

   

A.D. 1. ZAPISNIK SA 30. SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA 

Predsjednik Gojko Antica otvara raspravu.  

 

Kako nije bilo rasprave, predsjednik Gojko Antica stavlja na glasovanje Zapisnik s 30. 

sjednice Općinskog vijeća. 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se Zapisnik s 30. 
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sjednice Općinskog vijeća usvaja jednoglasno (sa četiri glasa „za“).  

 

Zapisnik s 30. sjednice Općinskog vijeća (u prilogu) 

 

A.D.2 I. IZMJENE I DOPUNE PRORAČUNA OPĆINE LASTOVO ZA 2025. GODINU 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Aniti Lešić, višoj referentici za proračun i financije. 

 

Anita Lešić: Ja ću ukratko reći razloge I. rebalansa odnosno I. Izmjena i dopuna Proračuna 

za 2025. godinu. Prvi razlog je to što kad smo donosili ovaj plan, višak prihoda iz 2024. 

godine je uvršten, što bi se reklo na pamet, odnosno procjenom jer u tom momentu nismo 

imali taj podatak. Sada nakon završnog računa taj podatak je poznat i trebalo je to uvrstiti u 

plan proračuna i naravno uskladiti rashodovnu stranu Proračuna jer je taj višak manji nego 

što je bio u prvom planu Proračuna. Tako da je na određenim pozicijama rashoda smanjeni 

su rashodi ili su čak totalno maknuti iz Proračuna jer se nisu uspjela ostvariti sredstva za to. 

Radi se o programu u kulturi, nismo uspjeli dobiti sredstva od Ministarstva kulture za 

sanaciju krova Kneževa dvora pa se taj projekt maknuo skroz iz plana Proračuna. Osim toga, 

u programu održavanja komunalne infrastrukture se unijela nova stavka a odnosi se na 

uređenje ulica u mjestu Lastovu. U programu socijalne skrbi smo smanjili iznos sa 30 na 18 

tisuća eura koji se odnosi na stipendije jer nam je sada poznat broj stipendista, znamo koliko 

učenika a koliko studenata. U programu poljoprivrede smo  povećali za 5 i pol tisuća eura 

program raspolaganja državnim poljoprivrednim zemljištem jer su to neophodna sredstva za 

završiti taj program u ovoj godini. I to bi uglavnom bile sve promjene koje su se dogodile, 

koje se predlažu u ovoj Odluci o izmjenama i dopunama proračuna za 2025. godinu.  

 

Gojko Antica: Može pitanje vezano za ove stipendije. Hoćemo li mi sada dobivati novac 

onoliko koliko nama treba ili ćemo dobivati manje zato što je malo manje djece?  

 

Anita Lešić: Kako mislite dobiti? 

 

Gojko Antica: Na primjer, dobivali smo sredstva od Ministarstva, ne znam… 

 

Anita Lešić: Ne, ne…ovo su naša sredstva iz Proračuna, za ovo ne dobivamo sredstva od 

nikoga.  

 

Gojko Antica: Aha, to je samo rebalans.  

 

Anita Lešič: Tako je. 

 

Gojko Antica: Ja sam mislio da se može dobiti od.. 

 

Anita Lešić: Ne, to su čisto sredstva iz Proračuna Općine Lastovo, naši prihodi, samo što kad 

smo planirali nismo znali ni koliko učenika ni koliko studenata u to doba. A sada  je poznato. 

Kada je natječaj gotov, točno znamo tko se javio i nije problem izračunati. 

 

Gojko Antica: Jest, ali na prijašnjim sjednicama kada se postavilo pitanje zašto se nisu 

stipendije bile, onda je bilo priče da se nisu mogla dobiti sredstva jer se nije predvidjelo da 

stipendija ima. Nešto smo morali donijeti na Općinsko vijeće, nekakvu Odluku da bi mogli 

dobivati sredstva od države za stipendiranje učenika.  

 

Anita Lešić: Ja ne znam to. 
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Anita Jančić Lešić: Možda nešto za vrtić..ako nije nešto u vezi vrtića.. 

 

Anita Lešić: Vrtić nam sada trenutno dobiva… 

 

Anita Jančić Lešić: Država daje neka sredstva za vrtiće, ako se nije slučajno za to zamijenilo. 

To su isključivo naša sredstva, možda se je trebalo donijeti u proračunu odluku. 

 

Anita Lešić: Odluku pa objavit natječaj. Nikada nismo dobivali za stipendije nikakva 

sredstva, ni prije, kada su stipendije isto postojale. To su bila sredstva proračuna-vlastita.  

 

Gojko Antica: A ovo za poljoprivredu? Nisam shvatio.  

 

Anita Lešić: Imamo taj Program raspolaganja poljoprivrednim zemljištem koji se bio 

planiran u ovoj godini, 5.500,00 eura. Međutim potrebno je 8.500,00, za to isfinancirati sve 

što treba.  

 

Anita Jančić Lešić: Odobren nam je plan raspolaganja državnim poljoprivrednim zemljištem 

koji bi Općina davala u najam. Međutim pošto je to administrativno dosta dugo i zahtjevno 

sada treba i nekakve vrijednosti, procjena vrijednosti tih nekretnina. Tako da je to proces i 

zahtjeva nešto više novaca nego što smo očekivali.  

 

Gojko Antica: Znači radi se isključivo o procjeni vrijednosti?  

 

Anita Jančić Lešić: Nemoj me sada uzeti za riječ, za sve administrativne stvari koje se 

moraju napraviti.  

 

Gojko Antica: Jer ta poljoprivredna zemljišta i to okrupnjavanje i rješavanje imovinsko-

pravnih odnosa je uvijek škakljiva tema, ali smatram da ona zemljišta koja se ne mogu 

okrupniti tipa da su privatna pa nije rješeno, onda je to teško. Ali ako postoji državno 

zemljište i ako postoji zemljište koje je 1/1 države pa ona da Općini da čovjek okrupni pa da 

radi-ovisi koju kulturu stavlja, na pet, deset godina, to bi nama trebao biti osnovni cilj. A 

opet se vraćam na onu-bio bi bolji cilj da se te nekretnine kupuju-prodaju i da Općina ima od 

toga prihode.  

 

Anita Jančić Lešić: Država u ovome planu i programu raspolaganja je dala samo najam i 

Općina će davati u najam. Cijena po kvadratu nije velika, država ga raspisuje ali Općina 

provodi taj administrativni dio koji je zahtjevniji nego što smo na početku mislili. Puno je 

stvari složenijih. Tako da se sada radi administrativni dio kojeg treba isfinancirati. 

 

Rino Barbić: A jeli se zna gdje je to državno zemljište?  

 

Anita Jančić Lešić: Sve čestice državnog zemljišta, ima popis u tome planu raspolaganja, 

popis svih čestica i onih čestica koje su u suvlasništvu. Planom raspolaganja je predviđeno 

da ako su dvije-tri čestice jedna uz drugu da se daju zajedno. Ako je više čestica povezano 

onda ne daješ tri čestice nego moraš u tome planu, kada bude natječaj, bit povezano. Tako da 

se okrupnjuje ono što se može okrupniti.  

 

Gojko Antica: I ako traži vlasnik zemljišta susjednog, jeli to isto postoji?  

 

Anita Jančić Lešić: Mislim da ne.  
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Gojko Antica: E, to bi trebalo staviti. Ali dobro. Valjda netko misli o tome, nećemo mi sve 

misliti.  

 

Anita Jančić Lešić. To kada se pripremi onda će trebati..može se pogledati.  

 

Anita Lešić: To će više Antonia znati o tome.  

 

Anita Jančić Lešić: Znaš, to već dugo radimo pa onda, ja sam gledala i te čestice i sve, kada 

prođe vrijeme onda poslije zaboraviš. Znam da se okrupnjuju čestice koje su jedna do druge.  

 

Rino Barbić: I to ne šume nego baš.. 

 

Anita Jančić Lešić: Poljoprivredno zemljište.  

 

Gojko Antica: A i šume i sve skupa. 

 

Anita Jančić Lešić: Republika Hrvatska.  

 

Dino Katić: Ne šume. 

 

Viktor Šantić: Ne može biti kod šume raslinje - zapušteno..to nije poljoprivredna površina.  

 

Anita Jančić Lešić: Može biti zapušteno.. 

 

Gojko Antica: Imaš šumska poljoprivredna imaš oranica poljoprivredna , imaš voćnjak…ali 

dobro. Nisu velike Izmjene i dopune proračuna za 2025. godinu, jeli imaš još netko nekakvo 

pitanje?  

 

Dino Katić: Na što se odnosi taj projekt sanacije krova? 

 

Anita Jančić Lešić: Palac.  

 

Dino Katić: A Palac.  

 

Anita Jančić Lešić: Kandidrali smo Palac. Procjena izmjene krova je 109.000,00 eura, ovu 

godinu nismo dobili taj projekt. Nismo dobili sredstva za to, dobili smo dio sredstava za 

završit Kino salu, nećemo je možda u potpunosti završiti, ali jednim dijelom da i dobili smo 

preslicu na sv. Mihovila i sredstva za izradu projektne dokumentacije za sv. Ivana, znači 

kompletna sredstva sa ispitivanjima, analizom stanja zgrade tako dalje.  

 

Gojko Antica: Statika?  

 

Anita Jančić Lešić: Ne, nego oni rade one, kako to zovu… 

 

Gojko Antica: Neka procjena, nešto?  

 

Anita Jančić Lešić: Ne, nego izvade jedan dio zida i onda analiziraju stanje unutra.  

 

Gojko Antica: Biopsija zida? 
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Anita Jančić Lešić: Biopsiju rade… 

 

Gojko Antica: Pa što ne rečeš onda da te razumijemo.. 

 

Anita Jančić Lešić: E, rade biopsiju, moraju imati tih nekoliko istraživanja i onda ide 

kompletna projektna dokumentacija, za krov i za zgradu, temelje, pod..i to dosta košta. Al 

onda se može raditi jer imaš sve. Ide na odobrenje konzervatorima i onda više nikoga dalje 

ne moraš pitati.  

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje I. Izmjene i dopune 

Proračuna Općine Lastovo za 2025. godinu 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (sa 

četiri glasa „za“)  donose 

 

I. Izmjene i dopune Proračuna Općine Lastovo za 2025. godinu 

                                                            (u privitku). 

 

A.D. 3. GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O IZVRŠENJU PRORAČUNA OPĆINE LASTOVO 

ZA 2024. GODINU 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Aniti Lešić, višoj referentici za proračun i financije. 

 

Anita Lešić: Ukratko, o izvršenju proračuna. S obzirom da ste imali rebalans u 12. mjesecu 

prošle godine, naravno, to izvršenje je dosta izbalansirano. Dovoljno je reći da su nam 

prihodi ostvareni 98 posto, rashodi isto otprilike toliko. Na kraju godine imamo manjak ali to 

ništa ne znači jer smo ispred imali višak od 188.000,00, tako da smo na kraju 2024. godine i 

dalje u višku prihoda, 51.923,00 eura. I taj višak se naravno prenosi u 2025. godinu i upravo 

smo ga sada sa planom proračuna rasporedili tamo gdje bi trebao poći. U izvršenju nema 

nikakvih odstupanja, nema ničega što nije bilo planirano a da se dogodilo, niti ima 

preskakanja visine plana, odnosno da je izvršenje veće od plana, zadnjega. Tu ima stvarno 

puno brojeva, puno postotaka i svega, ne mislim da bi vam trebalo obrazlagat sve stavku po 

stavku. Puno bi nam vremena uzelo nego ako netko ima nešto za pitati, ja ću odgovoriti.  

Naravno dobili ste i obrazloženje uz sve to.  

 

Gojko Antica: Dobro.  

 

Anita Jančić Lešić: Ja ću samo reći da je ovo završni račun za 2024. godinu, ja sam 

zadovoljna sa rastom proračuna, izvršenje za 2023. godinu je bilo ukupno 962.651,00 euro a 

u ovoj godini je 1.460.910,00 eura znači pola milijuna eura je povećan proračun u odnosu na 

prošlu godinu. Polovica tih sredstava su dobivena projektno, naš račun je polovica od toga, 

ali misli da je sve u svemu to odlično.  

 

Gojko Antica: Ja nisam dirao i gledao ali čisto me zanima, već par dana razmišljam to tome, 

koliko smo prošle godine dali za autobus, liniju Ubli-Lastovo, to je ovo što vozi Arriva.  

 

Anita Jančić Lešić: Između 40 i 50 tisuća eura. Ne znam točno.  

 

Anita Lešić: 41.642,00, u to je uključen i javni natječaj, ajmo reći da smo dali 40 tisuća. I to 

su sve troškovi.  
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Gojko Antica: E, to je pitanje broj jedan. A pitanje broj dva, s obzirom da nisu vozili neke 

dane, ne znam iz kojih razloga, da li se tražio povrat sredstava za te dane koje ne voze? 

Subote, nedjelje. Kada ne dolazi tu jer nije došao brod, katamaran i tako. To me zanima. 

Zato što kada se neki posao ne obavi uglavnom se novci moraju vratiti. Dali ste ikada tražili 

povrat novaca? 

 

Anita Jančić Lešić: Da, u više navrata kada bi se primijetilo da loše voze tražio bi se povrat 

novca jer to imamo i u Ugovoru, i onda bi oni počeli bolje voziti i kvalitetnije pa bi nakon 

nekog vremena to opet se vratilo na istu priču.  

 

Gojko Antica: Znači tražili ste, ali niste dobili.  

 

Anita Jančić Lešić: Ne, zato što su oni obećali da će voziti kako treba.  

 

Gojko Antica: Dobro, nisam baš zadovoljan sa odgovorom, ne vašom krivnjom nego 

njihovom ali – klasična priča.  

 

Gojko Antica: Dobro, ima li još netko kakvo pitanje?  

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu te stavlja na glasovanje Godišnji izvještaj o 

izvršenju Proračuna Općine Lastovo za 2024. godinu 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (sa 

četiri glasa „za“)  usvaja 

 

Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Lastovo za 2024. godinu 

                                                            (u privitku). 

 

 

A.D.4 IZVJEŠĆE O IZVRŠENJU PROGRAMA GRAĐENJA KOMUNALNE 

INFRASTRUKTURE OPĆINE LASTOVO ZA 2024. GODINU 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Aniti Lešić, višoj referentici za proračun i financije. 

 

Anita Lešić: Za 2024. godinu, piše greškom za 2023. godinu. 

 

Gojko Antica: Dobro, ispravljamo grešku, Izvješće o izvršenju programa građenja komunalne 

infrastrukture općine Lastovo za 2024. godinu 

Anita Lešić: Znači govorimo o 2024. godini. I ovo izvršenje Programa građenja komunalne 

infrastrukture sve je to isto tako dio Proračuna samo je sada i iz Proračuna izvučena bit tog 

Programa. Uglavnom govorimo o deponiju smeća, odnosno o nabavi komunalne opreme 

koja je planirana 118.000,00 eura a izvršena je 115.538,00 eura. Druga stavka je kapitalni 

projekt Bašta – Dolac koje je počela u 2024. godini i izvršena je samo 3.000,00 eura od 

planiranih 5.000,00 eura, a ostatak će biti u ovoj godini.  I imamo ovu cestu Pjevor, ajmo je 

tako nazvati, koju smo dobili od Hrvatskih cesta, odnosno Hrvatske ceste su taj dio ceste 

ustupile Općini Lastovo. Tu govorimo o iznosu od 166.300,00 eura. Četvrta stavka je 

sportsko igralište Ubli koje se nije izvršilo u 2024. godini nego sada nedavno u 20205. 

godini, zato je u izvršenju 0,00 jer se u 2024. godini nije ništa dogodilo po tome pitanju. To 

bi bilo Izvješće o izvršenju Programa građenja komunalne infrastrukture.  
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Budući da nije bilo rasprave Gojko Antica utvrđuje da je Izvješće primljeno na znanje. 

 

A.D. 4.1 ZAKLJUČAK O USVAJANJU IZVJEŠĆA O IZVRŠENJU PROGRAMA 

GRAĐENJA KOMUNALNE INFRASTRUKTURE OPĆINE LASTOVO ZA 2024. 

GODINU 

Gojko Antica: Prošle godine dobili smo novu trasu vode, to je isto komunalna infrastruktura, 

jeli tako? To je riješeno. Jeli to spada isto od tu? Ili je to NPKLM, sve njihovo? 

 

Anita Jančić Lešić: Postavljanje vodovodne trase je NPKLM. 

 

Gojko Antica: Dobro. Cesta Pjevor? Općina? 

 

Anita Jančić Lešić: To su naša sredstva, da.  

 

Anita Lešić: Ali to spada u održavanje. Ne u građenje. Jer je to nešto što već postoji, samo je 

uređeno.  

 

Gojko Antica: To je onda sljedeća točka, dobro. 

 

Anita Lešić: Građenje je nešto što je novo, što se tek prvi put radi.  

  

Predsjednik Gojko Antica stavlja na glasovanje Zaključak o usvajanju Izvješća o izvršenju 

Programa građenje komunalne infrastrukture Općine Lastovo za 2024. godinu 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (sa 

četiri glasa „za“)  donosi 

 

Zaključak o usvajanju Izvješća o izvršenju Programa građenje komunalne 

infrastrukture Općine Lastovo za 2024. godinu.                                                             

 (u privitku). 

 

A.D. 5. IZVJEŠĆE O IZVRŠENJU PROGRAMA ODRŽAVANJA KOMUNALNE 

INFRASTRUKTURE OPĆINE LASTOVO ZA 2024. GODINU 

 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Aniti Lešić, višoj referentici za proračun i financije. 

 

Anita Lešić: U komunalnoj infrastrukturi koja se redovito održava kao svaku godinu spada 

javna rasvjeta, održavanje cesta, intervencije u slučaju onečišćenja mora, pa smo imali 

uređenje mjesta Lastova, sanaciju divljih odlagališta, uređenje otoka Prežba i sanaciju 

malonogometnog igrališta Ubli. U Održavanje javne rasvjete ulaze naravno potrošeni 

kilovati, fizičko održavanje u smislu – popravci i dijelovi koji se potroše za održavanje te 

javne rasvjete. Od planiranih 35.200,00 ostvareno je 26.098,00 eura. Održavanje čistoće, 

puteva i javnih površina – to je tekuće održavanje tipa košnja i manji popravci građevinski 

koji nisu sanacija nego tekuće održavanje. Zato je planirano 46.200,00 eura a izvršeno je  

39.190,00 eura. Intervencije u slučaju onečišćenja mora se događaju samo ako se dogodi 

onečišćenje mora, na našu sreću nije bilo ničega pa ta stavka nije izvršena. Uređenje mjesta 

Lastova, to je ova cesta o kojoj smo sada pričali, dakle ova kroz selo i sve druge, asfaltiranje. 

I od planiranih 180.000,00 eura  izvršeno je 175.722,00 eura. Sanacija divljih odlagališta – 

bio je plan 150.000,00, a izvršeno je 147.605,00 eura. Uređenje otoka Prežba – planirano je 
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u iznosu od 72.000,00 eura, a izvršeno je 67.229,00 eura i sedma je sanacija 

malonogometnog igrališta u Ublima, od planiranih 4.000,00 izvršeno je 3.250,00 eura. U 

svakom slučaju sve što je planiralo je i izvršeno u omjeru od 80 – 95 posto. Osim.. 

 

Rino Barbić: Otok Prežba, to misliš na rivu onu? 

 

Anita Lešić: Da, da. To se tako voze a radi se zapravo o rivi. 

 

Anita Jančić Lešić: Uređenje rive je. Ove godine dobili smo isto sredstva, 70 i nešto tisuća 

eura i onda će se nastaviti dalje.  

 

Gojko Antica: Gdje spadaju ove, kavezi i ovo što se radi.. 

 

Anita Jančić Lešić: U komunalnu opremu. To je ovih 100 i nešto tisuća eura.  

 

Anita Lešić: Tako je, tu su i kontejneri i kavezi, više toga. 

 

Anita Jančić Lešić: Da, boksovi, kontejneri – 45 kontejnera i 8 ili 10 manjih kanti za sitni 

otpad. To je bilo unutar tog projekta. Tu je 80 posto sredstava Fonda za zaštitu okoliša, 20 

posto Općine Lastovo. Isto kao što je za čišćenje divljih odlagališta 20 posto naše, a od 

Fonda 80 posto. Za asfaltiranje same ceste, ona je bila 109.000,00 eura, a ovo su druga 

uređenja koja smo radili, je bilo 66.000,00 e od Uprave za otoke i 41.000,00 od Županije. 

Tako da to su u principu naša sredstva u nekom postotku ali su za ove investicije projektna 

sredstva. Osim održavanja javnih površina koja su naša obaveza – Općine Lastovo. 

 

Gojko Antica: Dobro, nije vezano baš za ovo ali me zanima, ovo što obilježavaju sada na 

cesti, kada će to doći asfaltirati?  

 

Anita Jančić Lešić: Koje?  

 

Gojko Antica: Od Draulike dole do..po selu.. 

 

Anita Jančić Lešić: Ovako.. 

 

Gojko Antica: Ustvari vezano je.. 

 

Anita Jančić Lešić: Vezano je, ja vjerujem da će oni kroz peti mjesec doći. Od 1. travnja bi 

sada trebali početi kopati onu cestu od okuke u Dragovodi prema Ublima i po staroj rivi, 

onda bi trebali nastaviti zamijeniti vodovod u onome dijelu prema Zaglavu, stara riva ono što 

je sve izrovano, i nakon toga to treba asfaltirati. To financiraju Županijske ceste i NPKLM. 

Isto tako kada se bude završavala riva, ona bi trebala biti gotova do 1. lipnja, trebali bi 

asfaltirati i onu prometnicu na rivi i treba se asfaltirati i Zaklopatica, vjerujem da će to raditi 

Dubrovnik ceste, oni su tu najbliže, oni imaju asfaltnu bazu u Blatu i nitko drugi se vjerujem 

neće ni javiti na natječaj, tako da pretpostavljam da će oni to sve raditi. To ne investira 

Općina Lastovo nego Županijske ustanove. 

 

Gojko Antica: A ovo ovdje? 

 

Anita Jančić Lešić: A mi, pardon, samo da rečem, mi smo dobili 50.000,00 eura za uređenje 

isto tako otoka Lastova i onda ćemo asfaltirati onaj dio ceste u Zaklopatici, ne put dole nego 
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tamo prema… 

 

Gojko Antica: Čekaj, to nije onda uređenje mjesta Lastova nego.. 

 

Anita Jančić Lešić: Malo smo preuredili projekt na uređenje cesta na otoku Lastovu i nekako 

se ide od onih koje su najgore.  

 

Gojko Antica: Po meni je najgora ovo po mjestu Lastovu, po meni. Sad ne znam. 

 

Anita Jančić Lešić: Cesta koja ide od Draulike prema dole, ona spada pod lokalnu cestu i nju 

uređuje Županijske ceste, imam informaciju da će oni jedan taj dio asfaltirati, ne vjerujem da 

će asfaltirati cijelu cestu ali da će sanirati ove rupe. Kada budu došli vjerujem kroz peti 

mjesec.  

 

Gojko Antica: Jesu li se prijavili..jer vidim da su tamo one greške koje su bile do Sv. Antuna 

prijavile, da su sanirane, a ove ovdje tu kroz selo što su rupe ?  

 

Anita Jančić Lešić: Kada dođu, to isto moraju sanirati.  

 

Gojko Antica: Dobro. Kad smo već kod cesta, do kuda je došla Pojanica-Hrastove-Zegovo ? 

 

Anita Jančić Lešić: Pojanica-Hrastove-Zegovo je sada u procesu dobivanja građevinske 

dozvole.  

 

Gojko Antica: Još to nije došlo? 

 

Anita Jančić Lešić: Naravno. 

 

Gojko Antica: Četiri godine? 

 

Anita Jančić Lešić: Četiri godine! Rješavanje imovinsko-pravnih odnosa, idejno rješenje.. 

 

Gojko Antica: Nitko me tamo nije zvao, pasao preko parcele, nitko me nije zvao.  

 

Anita Jančić Lešić: Ova-kako se zove..studija utjecaja na okoliš, lokacijska dozvola, glavni 

projekt, građevinska dozvola. Ja vjerujem da bi oni dogodine to mogli početi raditi.  

 

Gojko Antica: Dobro. OK. Ima li netko još nešto pitati? 

 

Gojko Antica utvrđuje da je Izvješće primljeno na znanje. 

 

A.D. 5.1 ZAKLJUČAK O USVAJANJU IZVJEŠĆA O IZVRŠENJU PROGRAMA 

ODRŽAVANJA KOMUNALNE INFRASTRUKTURE OPĆINE LASTOVO ZA 2024. 

GODINU 

 

Predsjednik Gojko Antica stavlja na glasovanje Zaključak o usvajanju Izvješća o izvršenju 

Programa održavanja komunalne infrastrukture Općine Lastovo za 2024. godinu 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (sa 

četiri glasa „za“)  donosi 
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Zaključak o usvajanju Izvješća o izvršenju Programa održavanja komunalne 

infrastrukture Općine Lastovo za 2024. godinu.                                                             

 (u privitku). 

 

A.D 6. IZVJEŠĆE O STANJU ZAŠTITE OD POŽARA I STANJU PROVEDBE 

GODIŠNJEG PROVEDBENOG PLANA UNAPREĐENJA ZAŠTITE OD POŽARA  

NA PODRUČJU OPĆINE LASTOVO U 2024. GODINI 

 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Aniti Jančić Lešić, Općinskoj načelnici.  

 

Anita Jančić Lešić: Tu sada imamo Izvješće o stanju zaštite od požara i stanju provedbe 

godišnjeg provedbenog plana unapređenja zaštite od požara na području Općine Lastovo u 

2024. godini. Tu je sve opisani, oni se rade temeljem onoga što se dogodilo i što je 

planirano. Ako imate nešto u vezi toga, ovdje kaže bila su dva manja požara, tri 

ispumpavanja brodica, ne znam, ako imate nekakvo pitanje… 

 

Gojko Antica: Prvo pitanje, da li su hidranti svi ispravni na otoku ? 

 

Anita Jančić Lešić: To u ovome trenutku ne mogu odgovoriti. Dali su hidranti ispravni. 

Vatrogasci, pošto često voze vodu, oni ih i koriste tako da vjerujem da jesu jer su u funkciji. 

 

Gojko Antica: Tko radi zoniranje mjera kod planiranja u prostoru ?  

 

Anita Jančić Lešić: Mi imamo Provedbeni plan odnosno imamo Plan zaštite od požara koji 

nam upravo ističe i sada smo u fazi da dajemo natječaj i radimo novi plan. Sve ove 

aktivnosti se planiraju temeljem Plana koji izrađuju stručni izrađivači. I temeljem njihovih 

zaključaka i odredaba se donose godišnji planovi.  

 

Gojko Antica: Znam, ali znaš koliko ovdje ima stvari koje, toliko bi sada ovo raskopao, da bi 

mogli do sutra ujutro. A tiče se čak i onoga što cijelo vrijeme napominjem, poljoprivredne 

površine, zapuštene zemlje, od koje se ja branim na svom zemljištu, od susjeda koji bi trebao 

to očistiti da me ne ugrožava, u ovome slučaju me ugrožava od požara. I sada ja to pokosim i 

čistim i ja bi trebao taj pokošeni i očišćeni materijal ukloniti, javit policiji i vatrogascima da 

ću to izgoriti i tako dalje i tako dalje. I tako je isto i u građevinskoj zoni, naseljenoj zoni, 

gdje po Zakonu, malo sam pročačkao davno, bor i neko veće stablo mora biti udaljeno 30 m 

od zgrade zbog požara. Znači sva mjesta su nam zarasla od požara, ne vode računa o tome ni 

Hrvatske šume ni privatnici, a ni mi koji smo vlasnici pojedinih zemljišta. Mislim, ovo je 

toliko škakljiva tema, a neki dan je bio šumar tu na Lastovu, bili smo s njime na terenu i ja 

sam mu postavio pitanje – što ga najviše volim postaviti - tko je vlasnik šume na Lastovu? 

On je normalno mladi čovjek i rekao je da privatnici i država Hrvatska, a ja sam dokazano 

uvjeren da je jedini pravi vlasnik požar koji dođe tu i tamo i pokupi drvenu masu i napravi 

nam problem. Jer ne znamo upravljati sa šumama, ni sa okolišem, i neću dalje. A za ovo - 

Plan se mora provesti, ali ima nekih stvari koje ne drže vodu. Ja to moram vama reći, ovdje 

ima dosta stvari koje su kontradiktorne jedna na drugu. Jer su u pitanju šume ili mi sami.  

 

Anita Jančić Lešić: Tko mi? Općina ili korisnici? 

 

Gojko Antica: I Općina i korisnici, svi. Svi, jer ovo donosi Općina. Znači, ja evo čitam.. 

„potrebno je uklanjati suhe biljke tijekom provedbe agrotehničkih mjera u trajnim nasadima 
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najkasnije do 1. lipnja. tekuće godine te suhe biljne ostatke nakon berbe najkasnije u roku od 

15 dana. Pri spaljivanju otpada na području privatnih i državnih šuma i poljoprivrednih 

zemljišta potrebno je osigurati neophodnu opremu i sredstva za gašenje.“  Znači sada 

trenutno na padinama Huma prema Žmijaš Dolu djelatnici Hrvatskih šuma očiste 31 hektar 

šume. Gdje su stavili sav taj drveni – lišće i drvo? Požaru na izvolite. Znači sve stoji tu. Nisu 

ni uklonili ni makli niti imaju plan kako će to napraviti. To sve košta.  

 

Anita Jančić Lešić: Jeli im Park rekao da moraju to izgoriti?  

 

Gojko Antica: Ma oni su država u državi. Mislim o čemu ćemo mi pričati. Ili sam ja rekao 

Općini, DVD-u, privatniku, Parku ili državi…najbolje moguće rješenje je da se to održava sa 

stokom, ali nema Plana za to. A kada ga predložiš onda sto problema kao što ih i ovdje ima, 

tako bi i tamo našli. I najveći problem je naći, kao pojedinaca ili Općine ili države, što ne 

idemo u rješavanje problema, nego idemo u traženju kako ne riješiti problem. To sam se 

osvjedočio dok sam bio tu u Općinskom vijeću. Znači nikada nema idemo probati naći 

rješenje nego ne može se zbog ovoga ili onoga. Ok, neću više dužiti.  

 

Dino Katić: Ja bi se nadovezao na Gojka, sada kada govorimo o vatrogastvu i vezano uz ovu 

tragediju koja se dogodila sa pokojnim Franom, mislim, nije vezano direktno, ali svakako da 

nam operativna spremnost u jednom Dobrovoljnom dobrom društvu na ovoliko površinu, na 

ovakvu konfiguraciju terena i specifičnost Lastova – nije dovoljna. Postoji ova građanska 

inicijativa Hitno za Lastovo, oni su sročili neke svoje zahtjeve, između ostaloga je i 

osnivanje Javne vatrogasne postrojbe. I sada me zanima samo, kakav je vaš stav, načelnice, 

prema tim zahtjevima i mogu li ti zahtjevi postati službeni zahtjevi Općine Lastovo, to je 

jedno pitanje. I, znači službeni zahtjevi prema Općini Lastovo kao i Vladi RH, a drugo 

pitanje, to jest napomena, Zakon o vatrogastvu je donijet 2020. godine, Izmjene Zakona, 

zakonska obaveza je bila u šest mjeseci donijeti vatrogasnu mrežu, Vlada to nije donijela, 

znači špekulira se da bi to moglo biti u narednim mjesecima, jedini način kako bi Lastovo 

moglo dobiti javnu vatrogasnu postrojbu je da Vlada svojom Uredbom uvrsti JVP Lastovo u 

vatrogasnu mrežu. Jeste li možda razgovarali o tome? Jer je sada trenutak da se to proba 

realizirati.  

 

Anita Jančić Lešić: Pošto je bilo puno interesa za Javnim vatrogasnim postrojbama, a one 

postoje u dva oblika, jedan ima 11 ljudi a drugi 22 čovjeka, znači one su kao ustrojstvena 

jedinica u tom broju, s obzirom da je puno zahtjeva bilo u ljudima, koliko imam informaciju 

od vatrogasnog zapovjednika, za Lastovo je planirano, ne javna vatrogasna postrojba nego 5-

6 ljudi. Koliko znam sada se također mijenja plaća vatrogascima koja bi se ujednačila u 

cijeloj državi i značajno bi se povećala, to je drugi dio priče. Tako da u zadnje vrijeme, 

dobrih šest mjeseci, po tome pitanju nismo ništa tražili, a inače smo tražili redovito. Tražili 

smo vatrogasnu cisternu opet i ja se nadam da ćemo dobiti za ovo ljeto novu vatrogasnu 

cisternu. A što se tiče JVP-e mislim da neće biti nego će samo biti pojačanje u broju ljudi jer 

isto tako moramo voditi računa, taj oblik je za manje sredine napušten iz jednog razloga što 

JVP, koliko mi se čini, država ne financira u 100 postotnom udjelu, nego ga financira samo u  

jednom dijelu. Sve ostalo pada na teret lokalne zajednice. Ne znam da li bi Općina Lastovo 

bila u mogućnosti sufinancirati tolika sredstva. Ali što se tiče unapređenja, sada je krenuo 

jedan djelatnik DVD-a na edukaciju, on će ju završiti sada u svibnju i u ovom proračunu smo 

predvidili veća sredstva tako da imaju dva stalno zaposlena čovjeka jer mislim da je to 

potrebno i sa novom cisternom da unapređujemo vatrogastvo. A kada država donese Odluku 

onda ćemo vidjeti koliki udio ćemo mi dobiti, to je nekoliko radnih mjesta, ali ne 11 ili 22.  
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Dino Katić: 16.  

 

Anita Jančić Lešić: Manja ili veća?  

 

Dino Katić: Manja.  

 

Anita Jančić Lešić: 16 manja? A veća koliko je sada? 

 

Dino Katić: 22.  

 

Anita Jančić Lešić: Dobro, neću sada… 

 

Dino Katić: Ja vas razumijem sa pozicije stranke, sa pozicije vas razumijem.. 

 

Anita Jančić Lešić: Ne, nego sa pozicije Općine Lastovo. Ako RH bude financirala samo 

jedan dio sredstava, a financirat će jedan dio, manje zajednice to jednostavno neće moći 

sufinancirati. Mislim kada bi mi dobili 5-6 stalnih radnih mjesta tamo da bi to bila velika 

stvar za Lastovo. Jer imamo ljetne vatrogasce, ljetno pojačanje.. 

 

Dino Katić: Što je veći trošak državi, ta ispomoć u ljetnim mjesecima duplo je veći trošak 

državi nego da ima postrojbu. 

 

Gojko Antica: Ali ako država neće financirati, što je tebi važnije? Evo, sada je načelnica 

rekla, ja ne znam. 

 

Dino Katić: Ako Vlada svojom uredbom uvrsti Lastovo u vatrogasnu mrežu onda ide i 

financiranje.  

 

Anita Jančić Lešić: Ne ide 100 postotno financiranje JVP. 

 

Dino Katić: A  u kojem postotku? 80 posto? 

 

Anita Jančić Lešić: Mijenjali su se iznosi, ne mogu ti sada 100 posto reći.  

 

Gojko Antica: Treba sve to provjeriti. 

 

Dino Katić: Dobro, a ono što sam vas pitao za ovu inicijativu građana Hitno za Lastovo i 

njihove ostale zahtjeve? Mogu li to biti službeni zahtjevi Općine?  

 

Anita Jančić Lešić: Oni jesu uputili zahtjev Općini.  

 

Dino Katić: Hoće li Općina sada preuzeti te zahtjeve kao svoje službene zahtjeve? Da bi 

osnažila tu… 

 

Anita Jančić Lešić: Dobila sam..Inicjativa Htino za Lastovo poslala.. 

 

Gojko Antica: Samo malo, jeli ovo ova točka dnevnog reda? Pod razno…ako može, ne 

znam.. 

 

Anita Jančić Lešić: Ajmo mi završiti ovo pa ćemo nastaviti. 
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Dino Katić: Spomenuto je vatrogastvo pa sam se išao nadovezati.  

 

Gojko Antica: Jest, ali da se ne odmaknemo od dnevnog reda.. 

 

Dino Katić: Neka samo odgovori pa ćemo.. 

 

Anita Jančić Lešič: Ja bi radije da se mi sada zadržimo na ovoj točki pa da onda nastavimo.. 

 

Gojko Antica: Dobro, Izvješće je o stanju o zaštiti od požara i stanju provedbe godišnjeg 

plana unapređenja zaštite od požara na podrućju Općine Lastovo..to smo usvojili je li tako?  

 

Anita Jančić Lešić: Nismo, raspravljamo… 

 

Gojko Antica: Dobro. OK. Ako nema više pitanja… 

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje Izvješće o stanju zaštite 

od požara i stanju provedbe Godišnjeg provedbenog plana unapređenja zaštite od požara  na 

području Općine Lastovo u 2024. godini 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (sa 

četiri glasa „za“)  usvaja 

 

Izvješće o stanju zaštite od požara i stanju provedbe Godišnjeg provedbenog plana 

unapređenja zaštite od požara  na području Općine Lastovo u 2024. godini 

 

A.D. 7. GODIŠNJI PROVEDBENI PLAN UNAPREĐENJA ZAŠTITE OD POŽARA 

OPĆINE LASTOVO ZA 2025. GODINU 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Aniti Jančić Lešić, općinskoj načelnici. 

Anita Jančić Lešić: Evo Plan je tu ako imate neku primjedbu ili nešto… 

 

Gojko Antica: Ja predlažem da ove godine kada bude vježba vatrogasaca da se uključe i TZ i 

Park i kada budu isprobavali pumpe, montirali „manige“ i kada to budu radili da tu vježbu 

naprave u Mihajla i da tom priliko trošeći more ili vodu, što već budu radili, da operu rivu i da 

operu tamo onaj dio plaže na kojoj se svi kupamo, da nam bude ljepša preko ljeta.  

 

Anita Jančić Lešić: Dobro, to je dobro da Park i vatrogasci zajedno naprave.. 

 

Gojko Antica: Da se napravi jedna vježba i ja mislim da je čak jedna vježba godišnje i malo, 

ali mislim da je barem jedna obavezna.  

 

Viktor Šantić: Jeli komunalni redar do sada kontrolirao Planove zaštite od požara?  

 

Anita Jančić Lešić: Misliš dali se provode?  

 

Viktor Šantić: Da! Jeli ima komunalna redarica  kakav zapisnik, slučaj, o nepoštovanju ovoga 

Plana, odnosno, odnosno za 2024. godinu?  

 

Anita Jančić Lešić: Pa u ovome dijelu Plana, to provode većinom vatrogasci.. 
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Viktor Šantić: Piše ovdje da komunalni redar.. 

 

Anita Jančić Lešić: Veći dio Plana je ustvari vatrogasna..čekaj..“tijekom vršenja redovitog 

nadzora upozoriti odgovorne osobe institucija da su dužni čistiti rubni pojas vegetacije…“ 

 

Viktor Šantić: I točka 12. kontrolira komunalni redar. 

 

Anita Jančić Lešić: Da…Sad u ovome trenutku ti ne mogu..komunalni redar obavlja poslove 

iz svog djelokruga, i ovo je djelokrug, pretpostavljam da da, ali u ovome trenutku ne mogu 

100 posto odgovoriti. 

 

Viktor Šantić: Jer većina poljoprivrednog zemljišta koja je uz šumu se ne obrađuje, ne štiti se 

šuma na način koji je predložen ovim Planom. Pa me zanima ima li slučajeva takvih da je 

komunalna redarica postupala.  

 

Anita Jančić Lešić: Ne mogu ti sada 100 posto odgovoriti na to, misliš u svim poljima..? 

 

Gojko Antica: Ma ne postoji to uopće.. 

 

Anita Jančić Lešić: U svim poljima? Trebalo bi uz rub.. 

 

Viktor Šantić: Poljoprivredne čestice koje su uz šumu trebalo bi 5 m očistiti od šume. 

 

Anita Jančić Lešić: Dobro, mislim sada… 

 

Viktor Šantić: To je naš Plan koji ćemo donijeti sada.  

 

Anita Jančić Lešić: Da, to je naš Plan koji ćemo donijeti. Mislim da sada imamo problem oko 

provedbe toga Plana jer je dosta poljoprivrednog zemljišta su zarasli borovi 30 cm, već 50 

godina, s obzirom koliko je trenutno vlasnika živi na Lastovu, mislim da bi bilo dobro da to 

možemo provesti, ali da li ćemo moći provesti, nisam sigurna. 

  

Gojko Antica: Ja imam prijedlog da se ljudima, ali ne ovako cijeli Plan i ne na način da im se 

reče da će ih se kazniti, nego da im se reče da ljudi se upoznaju što znači taj Plan i što bi 

trebali oni napraviti. Netko je stariji pa neće moći, netko je mlađi pa neće stići, ali ako većina 

to naprave, opet je neki pomak za ovu godinu. Ruralno stanovništvo je ionako već starije, 

mladi se sa time ne bave, kažnjavanjem nećemo ništa napraviti. Samo ih upoznati sa 

godišnjim planom – na oglasnu ploču i podcrtati na koji način se možemo zaštititi od požara. 

Ali po meni je veći problem zapuštena poljoprivredna zemljišta jer požar, znam i posvjedočio 

sam se na svim požarima kada sam bio na Lastovu, po zapuštenom polju ide kao po benzini. 

On tu nema nikakve prepreke. Šuma mu je veća prepreka nego poljoprivredna površina. Tako 

da to čišćenje, tko je to stavio unutra, dobro je stavio, ali to neće puno pomoći.  

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje raspravu i stavlja na glasovanje Godišnji provedbeni 

plan unapređenja zaštite od požara Općine Lastovo za 2025. godinu 

 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik Gojko Antica utvrdio je da se jednoglasno (sa 

četiri glasa „za“)  donosi 
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Godišnji provedbeni plan unapređenja zaštite od požara Općine Lastovo za 2025. 

godinu 

(u privitku). 

 

A.D 8. VIJEĆNIČKA PITANJA 

Predsjednik Gojko Antica daje riječ Aniti Jančić Lešić, općinskoj načelnici. 

Anita Jančić Lešić: Evo možemo nastaviti ono što si prije pitao. Znači dobila sam Inicijativu 

Hitno za Lastovo, isto tako sa tom Inicijativom su upoznati svi oni koji rade hitnu medicinsku 

pomoć i prijevoz hitne medicinske pomoći. U ponedjeljak sam bila u Ministarstvu zdravstva, 

tu su bile prisutne i gđa. Grba Buljević koja je ravnateljica Hrvatskog zavoda za hitnu 

medicinsku pomoć, Luka Lulić – ravnatelj Zavoda za DNŽ. Također su još bili i drugi 

predstavnici zdravstva iz DNŽ kao i župan Nikola Dobroslavić. Razgovarali smo o toj 

inicjativi, o problemima hitne pomoći i prijevoza, o svim zahtjevima. Ministrica je izvijestila 

da je aktivirala inspekciju Ministarstva zdravstva povodom toga događaja, već su bili na 

Lastovu, da li su napravili sve izvide – ne znam. Ja sam je zamolila da to bude što prije 

riješeno da se vidi u čemu je problem. Isto tako je pozvan i DORH koji će ispitati sustav 

pozivanja hitne medicinske pomoći. Ministrica je rekla da će napraviti sve da sazna koja je 

kronologija događaja, da se uoče nepravilnosti ako ih je bilo i da se te nepravilnosti što prije 

isprave. U kojoj mjeri će se to ispravljati, sada je malo rano govoriti, s obzirom da bi se 

trebalo vidjeti koji je problem zapravo bio. Pošto su izvidi u tijeku, nezahvalno je govoriti o 

čemu se radi. Ja sam je zamolila da to bude što prije, tako da se te nepravilnosti počnu što 

prije otklanjati. Tu treba vidjeti kako funkcionira helikopterski transport, brodski, trajektni, 

kako funkcionira sustav pozivanja i naravno tu je i ovaj medicinski dio koji će također biti 

napravljen, kompletan i ozbiljan nadzor. I to je sada što možemo službeno reći. A nadam se da 

će to što prije biti riješeno jer svi čekamo da vidimo onda koje korake dalje poduzeti. Nije 

svrha ni kažnjavanja ni ničega nego vidjeti gdje postoji problem i  koji je problem. 

 

Dino Katić: Znači.. 

 

Anita Jančić Lešič: Znači struka mora dati što se dogodilo da bismo mogli vidjeti što ćemo 

dalje. 

 

Dino Katić: Znači, ti zahtjevi, od Inicijative građana nisu službeni zahtjevi Općine Lastovo? 

 

Anita Jančić Lešić: Zahtjevi Inicjative građana su zahtjevi Inicjative građana. Ali Općina 

Lastovo mora razmotriti sve iste probleme, znači imamo helikopterski prijevoz, imamo 

pomorski prijevoz, imamo trajektni prijevoz. Imamo sustav pozivanja unutar hitne pomoći, 

imamo liječenje unutar pacijenata i funkcioniranje hitne medicinske pomoći na Lastovu. To su 

znači apsolutno ista pitanja. Samo nemamo još uvijek odgovore. Mislim da bi bilo daleko 

bolje da pričekao odgovore, kada oni koji su stručni i mjerodavni, ovlašteni da ispitaju što se 

dogodilo, onda ćemo rješavati odgovore na sva ta pitanja. Pitanja Općine Lastovo su ista kao i 

pitanja inicjative, međutim, oni koji će riješiti ta pitanja - Ministarstvo zdravstva, Ministarstvo 

prometa i veza, Policija, MORH, tu je više ministarstava uključeno, i oni će svi biti uključeni, 

ali u onome trenutku kada dobiju Izvješća. I onda možemo početi rješavati sva ta pitanja i 

probleme. Za sada  mislim da je malo prerano o tome govoriti. 

 

Dino Katić: OK. Ali ako se ti zahtjevi građana, situacija je takva da su ljudi masovno 

ujedinjeni oko tih zahtjeva, da se oni formuliraju kao politički zahtjevi.. 
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Anita Jančić Lešić: Onaj… 

 

Dino Katić: Samo da završim..i da se u pregovorima sa Vladom proba naći model kako bi se 

svi ti zahtjevi ostvarili, a to Vlada može.  

 

Anita Jančić Lešić: Apsolutno. Isti zahtjevi.. 

 

Dino Katić: Ali treba ih formulirati kao političke zahtjeve… 

 

Anita Jančić Lešić: Već su ti svi zahtjevi i formulirani. To su zahtjevi oko poboljšanja 

helikopterskih…da se ne ponavljam,…prema tome to su isti zahtjevi, svi idemo u istom 

smjeru..samo što u ovome trenutku nemamo odgovore.  

 

Gojko Antica: OK. Ima li još netko nekakvo pitanje? Ja imam pitanje! Znači imam 

informaciju, prije petnaest dana ili možda više je Zvjezdarnica Višnjan uputila prema Općini 

nekakav zahtjev vezano uz problematiku postavljanja automatiziranog teleskopa. Znam da su 

ljudi do sada utrošili 6.000,00 eura, znam da je to struka, i da je to reklama za Lastovo koju 

nitko nema i nitko je ne bi imao besplatno. I na prošlom Vijeću i na pretprošlom, na 

Proračunu, sam postavljao pitanje do kuda je to došlo, a jučer me čovjek zvao i rekao da nije 

dobio odgovor nikakav. Ima petnaest dana. Zanima me što se događa. 

 

Anita Jančić Lešić: Mislim da je to malo krivo rečeno. Prije par mjeseci je stigla informacija 

od zvjezdarnice Višnjan za postavljanje shaltera i teleskopa. Obavijestili su nas da su pri kraju 

radova i da postoji mogućnost da će do kraja ljeta biti spremni za postavljanje teleskopa. Oni 

pretpostavljaju da bi to bilo najbolje staviti na kraju ljeta. I nakon toga sam ja njima uputila, 

ima već mjesec dana, jedan dopis u kojemu sam postavila, a o tome smo već usmeno 

razgovarali sa gdin. Karasyom – i Parku prirode sam poslala, u kojem predlažem da 

razmislimo o načinu sklapanja sporazuma o suradnji i da se razmisli o tome na koji način će 

se projekt Opservatorij Lastovo, realizirati. Da li kao osnivanje nove institucije ili će taj 

program voditi Park prirode ili zvjezdarnica Višnjan. Općina manje-više nema taj oblik 

funkcioniranja. Isto tako razgovarala sam sa ravnateljem Parka prirode koji je jako 

zainteresiran za taj program i oni su spremni prihvatiti to da budu glavni nositelji uz suradnju 

Višnjana i Općine Lastovo. Znači sad je u tijeku priprema tog Sporazuma koji je jako bitan da 

bi itko mogao išta investirati. Ne možemo mi investirati u nešto za što ne postoji Sporazum da 

ćemo sudjelovati u nekom projektu odnosno programu. Znači to se sada priprema. Za vrijeme 

Poklada su na otoku bili predstavnici zvjezdarnice Višnjan koji su gledali tehničke stvari, i 

gosp. Karasyu sam rekla da bih voljela da kada dođu da se odmah jave tako da 

porazgovaramo zajedno – predstavnici Općine, Parka i zvjezdarnice, nažalost gospodin se 

javio zadnji dan prije polaska, nije se javio tijekom svojih sedam dana boravka na Lastovu, 

imam saznanja da si ih ti vodio okolo, da si bio sa njima, te dane. 

 

Gojko Antica: Ne, nisu Pokladi. Ja sam njima rekao da neću biti tu. Prva tri dana. Ali ja imam 

druge informacije. Završi ti. 

 

Anita Jančić Lešić: Tako da se nisu uspjeli vidjeti, nisu se javili ni Parku prirode ni Općini 

Lastovo i nakon toga je Park prirode uputio njima jedan poziv da dođu opet i da zajedno 

sjednu predstavnici Višnjana, Parka i  Općine i da definitivno dogovorimo taj način suradnje i 

to treba požuriti zato što će teleskop uskoro biti spreman.  

 

Gojko Antica: Ok.  
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Anita Jančić Lešić: Znači, sada nisam još dobila e-mail da su oni prihvatili poziv, možda je i 

došlo, ali ne mogu sto posto reći. Oni bi trebali doći, sjesti zajedno da se taj program točno 

izdefinira jer se mora izdefinirati način na koji će funkcionirati, svi to moramo imati da bi ga 

uopće mogli financirati.  

 

Gojko Antica: Dobro. Znači, prebačena je loptica na Park. Ovako je išla kronologija: oni su 

došli 2023. godine u 11. mjesec, na inicijativu..bila je tu i Dobre..tko je još bio uključen, došli 

su do toga da je lokacija na Sozanj najbolja lokacija, pričali su o tome, imali smo sastanak i 

tu, bio je i Korado, znači nije to bilo baš prije dva-tri mjeseca… 

 

Anita Jančić Lešič: Ja govorim sada o ovih par mjeseci što se događalo od zadnjeg Vijeća.  

 

Gojko Antica: Dobro. 

 

Anita Jančić Lešić: Znači da ne vraćamo se na početak, početak znamo.. 

 

Gojko Antica: Onda je bila priča da bi bilo najbolje da Općina dobije zemljište od države, da 

Općina to radi. Bila je problem struja, pa je bio problem optički kabel…vamo i tamo…na 

kraju malo po malo došla si do svoga cilja – prebacila si to Parku. Što mi baš nije drago, ali 

još mi je manje drago što mi radiš iza leđa. Bila si dole par puta kod Mira, ja nisam znao i ja 

sam došao u neugodnu situaciju – mene je ravnatelj pozvao da ja ispred Parka radim protiv 

Parka, a ja sam rekao da cijelo vrijeme radim ispred Općine kao predsjednik Općinskog vijeća 

i da ja nikad nisam gurao Park u tu priču nego si gurala ti. I onda kada je vidio da sam u pravu 

onda je okrenuo priču da tko sam ja da ja dižem Park iz te priče. A do sada on nikada nije htio 

da bude dio te priče. Eto ga. Možemo zaključiti sjednicu. Ja sam završio.  

 

Anita Jančić Lešić: Samo malo. Ja moram surađivati sa Parkom… 

 

Gojko Antica: Ne, ja sam završio. Ovo je bila priča…ja sam sjednicu zaključio.  

 

Predsjednik Gojko Antica zaključuje sjednicu u 16:58 sati. 

 

Prema tonskom zapisu       Predsjednik   

zapisnik napisala                                                                                          Općinskog vijeća 

Iva Frlan                                                                                                        Gojko Antica 

 

KLASA: 021-05/25-01/03 

URBROJ: 2117-15-02-25-2 

U Lastovu, 3. travnja 2025. godine 

 

Prilog: 

 

1. I. Izmjene i dopune Proračuna Općine Lastovo za 2025. godinu 

2. Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Lastovo za 2024. godinu 

3. Zaključak o usvajanju Izvješća o izvršenju Programa građenje komunalne 

infrastrukture Općine Lastovo za 2024. godinu 
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4. Zaključak o usvajanju Izvješća o izvršenju Programa održavanja komunalne 

infrastrukture Općine Lastovo za 2024. godinu 

5. Izvješće o stanju zaštite od požara i stanju provedbe Godišnjeg provedbenog plana 

unapređenja zaštite od požara  na području Općine Lastovo u 2024. godini 

6. Godišnji provedbeni plan unapređenja zaštite od požara Općine Lastovo za 2025. 

godinu 

 


